
Acta de la sessió ordinària del plenari del Consell Escolar Municipal de Granollers

A la ciutat de Granollers, quan són les 18:00 hores del dia 23 de novembre de 2023, s'inicia la
sessió ordinària del plenari del Consell Escolar Municipal, a la sala de Plens de l’Ajuntament (Pl
Porxada, 6 02), amb les persones convocades que es detallen a continuació:

REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ  
Alba Barnusell, Isabel Llorente, Ester Zamora, Josep Canudas (en substitució de Lorena Torró),
Marina López, Mireia Rubio, Montse Raich i M Cristina Tarrés

REPRESENTANTS SECTOR PROFESSORAT
Montserrat Cucurull, Mireia Palau, M Teresa Ventura, Rosa M Gutiérrez, Amor Nériz, Lorena Ortiz i
Sabina Vidal (en substitució de Víctor Velasco)

REPRESENTANTS SECTOR PARES I MARES D’ALUMNES
Núria Feliu, M José Morillas i Carles Vila

REPRESENTANTS SECTOR DIRECTORS O TITULARS DE CENTRE
Maria  Anfruns,  Montserrat  Altimires,  Sira  Melo,  Mercè Comas,  Montse  Bosch,  Anna  M Piera,
Carme Gràcia

REPRESENTANTS SECTOR D'ALUMNES

REPRESENTANTS SECTOR PERSONAL D'ADMINISTRACIÓ I SERVEIS
Josep M Pou i Encarnació Portaz

ALTRES VOCALS
Immaculada López i Ester Cruz
 
REPRESENTANTS SENSE VOT
Albert Soler, Núria Maestro, Libo Luna, Isidre Plaza i Mercè Pregona que actua com a secretària
delegada

Excusen la seva assistència:
Sergi Palau, Pilar Caballero, Cynthia Gricelda González de Ferreira, Núria Palau, Esther González
de Ferreira, Neus Ruiz, Maria Marín i Carles Lax

Temes tractats:

1. Salutació i benvinguda als nous membres

L’alcaldessa dóna la benvinguda i  agraeix la participació de tots i totes les membres d’aquest
consell.  Explica  que entre  el  proper  gener  i  març  es  concretarà  el  nou  PAM (Pla  d’Actuació
Municipal), on hi haurà definits els nous reptes de futur a la ciutat i en l’educació al municipi.
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Diu que, des de fa anys, Granollers forma part de la xarxa internacional de ciutats educadores i
que  hi  ha  la  possibilitat  que  a  l’any  2026  pugui  acollir  el  congrés  internacional  d’aquesta
organització.

La regidora diu que amb aquest plenari clourem aquest consell i que la propera sessió ja serà per
constituir el nou.

Es fa una ronda de presentacions

Isabel Llorente agraeix a tothom la feina feta durant tot aquest temps

2. Aprovació,  si  s'escau, de l’acta del  plenari ordinari,  del CEM celebrat el dia 2 de
novembre de 2023

Víctor Velasco, en representació del casal del mestre, va fer arribar la següent esmena a l’acta del
passat 2 de novembre:

On es diu:
 a) Víctor Velasco demana accedir a les dades d’escolarització del municipi per fer un seguiment
de l’evolució de la segregació escolar al municipi."

Demana que es rectifiqui per:
a) Víctor Velasco demana accedir a les dades d’escolarització del municipi, inclosa la matrícula
viva, per fer un seguiment de l’evolució de la segregació escolar al municipi."

Una vegada feta aquesta rectificació, s’aprova l’acta sense cap altra esmena

Isabel  Llorente aprofita per donar resposta a les qüestions que es van plantejar  en la sessió
anterior, dins l’apartat de torn obert de paraules:

a) Sol·licitud de dades d’escolarització:  Les dades pertanyen al Departament d'Educació que és
qui en té la custòdia i fa la difusió que considera adient, respectant la normativa vigent  

b) Decrement de l’ús del català: Serveis educatius, inspecció i el CNL estan treballant per cercar
estratègies  comuns d’actuació.  També en espais  d’educació  no  formal,  amb activitats  on  s’hi
sumin tots els agents

c) Patis oberts. Feta la consulta a tots els centres, a partir de l’any 2024, s’adheriran al programa
«Patis oberts» l’escola Turó de can Gili i l’institut EMT

d) Mobilitat en entrades i sortides a l’escola Salvador Espriu.
Mireia Palau afirma que la situació continua igual
La regidora diu que es té present i s’hi treballarà. Des del programa d’entorns escolars segurs i
saludables, es tornarà a fer incidència.
Montse Cucurull opina que cal tallar el carrer des de l’inici i fins a Pius XII

e) Incrementar el verd a la ciutat.
L’augment del verd a la ciutat és un objectiu que s’està treballant des de diferents àmbits
L’alcaldessa apunta que es va aprovar un pla estratègic, Granollers 2030, amb accions concretes
per a la transformació de diferents espais. A partir del proper gener s’aniran veient intervencions
on el verd hi serà present
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El senyor Carles Vila recorda la necessitat d’ombrejar el pati de l’escola Lledoner.
La regidora respon que les propostes d'intervenció en les instal·lacions d'aquest centre en concret
les ha de resoldre el Departament d'Educació, a qui s'ha traslladat la petició de la comunitat 

3. Informació relativa al cens escolar 2023-2024

Libo Luna explica que referent al cens de les Escoles Bressol s’està recuperant el nombre de
sol·licituds, similars a la prepandèmia

Mercè Pregona informa que la diferència entre el cens escolar d’ed. Infantil i  primària del curs
anterior és d’un decrement de 80 alumnes, això és degut a diferents causes:

a) El curs anterior l’escola Turó de Can Gili tenia 2 grups a 6-PRI i aquest curs ja és tota d’una
línia 
b)  Els  alumnes que feien  6-PRI  el  curs passat  eren 731 (419+312)  i  els  alumnes que s’han
incorporat a I-3, el present curs, són 532 (304+228). La diferència és de 199 alumnes

La incorporació de nous alumnes, en diferents nivells per matrícula viva, fa que la diferència final
no sigui tan notable

A l’ESO hi ha un decrement de 109 alumnes respecte el curs anterior. Això és a causa de:

a) El cens total del CEE M Montero continua sent de 128 alumnes però, aquest curs, queden
repartits de manera diferent. 

El curs 2022/23 n’hi havia  58 d’Ed. INF i PRI i 70 d’ESO
El curs 2023/24 n’hi ha 72 d’Ed. INF i PRI i 56 d’ESO

N’hi ha més a INF-PRI i menys a l’ESO (14)

b) En el cens de població hi ha un decrement de 22 alumnes entre els nascuts al 2010 (671) i els
nascuts al 2011 (649)

c) Hi ha un decrement d’alumnes escolaritzats en tots els nivells de secundària, tant en centres
públics com en centres concertats

Pel que fa a les dades de postobligatòria, Isidre Plaza informa que:

PFI

Continuem amb el mateix número de grups del curs passat però hi ha un increment de 9 alumnes, 2 al
Centre Vallès, per l’augment de la ratio, i 7 al PFI d’EDUCEM

BATXILLERAT

En total hi ha 1194 alumnes a la ciutat estudiant batxillerat. Hi ha un augment de 69 alumnes en el
total. 

El major creixement s’ha donat en alumnat que s’ha matriculat en el batxillerat de ciències i tecnologia
de centres públics (65 alumnes més)

-  3  -



CFGM

En total hi ha 1623 alumnes estudiant CFGM, el que suposa 65 alumnes més que el curs passat.
Aquest increment s’ubica a algun grup que s’ha incrementat nou com a sistemes micorinformàtics i
xarxes que s’ha iniciat a l’Escola Pia o s’ha augmentat un grup al Carles Vallbona, però també pels
cicles que es van ampliar el curs passat i que aquest any també tenen segon.

CFGS

Hi ha 1227 alumnes a la ciutat fent CFGS, el que suposa 23 més que el curs passat. L’augment es fruit
que el cicle de transport i logística que es fa al C Vallbona ha passat a ser un cicle complet, amb primer
i segon (era una formació 2*3)

ENSENYAMENTS ESPECIALS

CFA

Hi ha 487 alumnes matriculats al centre de formació d’adults, el que suposa 51 alumnes menys. Han
baixat les matricules d’anglès (31) de català (21) i de proves d’accés (11). Per contra hi ha 19 persones
més que el curs passat que volen fer el curs d’accés a la universitat per majors de 25.

PROVES D’ACCÉS EDUCEM

Estem a números similars al curs passat

EOI

Hi ha 609 matrícules, el  que suposa 68 alumnes més. L’increment ve donat per la part de cursos
especials, sobretot els d’estiu que s’han recuperat aquest any.

4. Altres informacions

CONSELL DELS INFANTS I L’ARREL, FORUM DE LES ADOLESCÈNCIES

El passat dia 18 d’octubre es va fer la 22 a  edició de l’acte de Constitució del Consell dels Infants
de Granollers del curs 23-24. La Sala de Plens de l’Ajuntament ha estat l’escenari de l’acte.

Amb l’inici del nou curs el Consell renova part dels seus membres, ja que els representants que
l’any passat  van cursar 6è de primària deixen el  càrrec i  donen el  relleu a nous consellers i
conselleres. Així, l’acte serveix per agrair la tasca dels membres que acaben la seva participació
en el Consell  i  donar la benvinguda als infants que ocuparan el càrrec aquest  curs.  Són una
trentena d’alumnes de 5è i 6è de primària de totes les escoles de Granollers que aportaran la seva
mirada i la dels companys i companyes dels centres als quals representen a diverses qüestions
relacionades amb la ciutat.

El Consell es reunirà una vegada al mes i, una vegada a l'any, es farà una audiència pública amb
la presència de l'alcaldessa i els regidors i regidores del consistori. També treballarà en aliança
amb l’Arrel-Fòrum de les Adolescències.

Els Nous encàrrecs per al nou curs 23-24
� Participar en la preparació de la campanya de Nadal de la ciutat
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� Participació  en  propostes  de  treball  del  Servei  de  Medi  Ambient  :  Projecte  Granollers
Connecta Natura. La renaturalització urbana és el procés pel qual es retorna un espai que
ha estat urbanitzat al seu estat natural més proper a l'original. 

� Participació del dia Internacional dels Drets dels Infants i adolescent amb el CNIAC al Prat
de Llobregat.

���� Continuar participant en el CNIAC i aliances amb l’Arrel-Fòrum de les adolescències.

La sessió de Constitució de l’Arrel-Fòrum de les Adolescències del curs d'enguany es va celebrar
el dimecres 18 d'octubre a les 11h a la Sala de Plens.
El formen més de 30 adolescents i joves que representen diferents centres educatius de la ciutat i
entitats de lleure educatiu.

Encàrrecs de l’alcaldessa per treballar aquest curs 2023-2024:

• Aprofitar la participació com a procés de formació personal i de cohesió de grup.
▪ Des  de  l’àmbit  d’emergència  climàtica:  Posar  la  mirada  dels  nois  i  noies  en  relació  a  les
actuacions que permetin crear condicions favorables per connectar la ciutat amb el medi natural.
▪ Des de l’àmbit dels drets dels infants i adolescents, donar suport al manifest “Violència contra la
infància  i  l’adolescència“  i  participar  del  II  Congrés  del  Consell  Nacional  de  la  Infància  i
l’Adolescència de Catalunya, el proper 18 de novembre.
▪ Des de l’àmbit de l’espai públic educatiu, donar continuïtat al procés de producció del projecte
guanyador  dels  Pressupostos  Participatius  «Crear  un  espai  esportiu  polivalent  al  Parc  Firal»
(projecte seleccionat amb 277 vots i dotat de 150.000 €).
▪ Des de l’àmbit de cultura i lleure, organitzar activitats obertes en horari de tarda codissenyades
amb i per als adolescents de la ciutat.

DIA INTERNACIONAL DE CIUTATS EDUCADORES

El dia 29 de novembre, a les 18h, a la Sala d’actes de l’EM S Llobet, es convocarà la 17a edició de
la beca Maria Gaja, dotada amb 3.000 € i es farà un acte d’homenatge a la senyora Gaja que va
morir aquest any.

Albert Soler explica que dins de la xarxa internacional de ciutats educadores hi ha la xarxa estatal
que treballa a través de xarxes temàtiques (reflexió, anàlisi i creació de noves accions) i s’està
col·laborant amb la UOC i la UAB

Diu que les ciutats són diverses i plurals, recorda que a Granollers es parlen 55 llengües i hi viuen
persones de 105 nacionalitats diferents.
Ens plantegem com construir una ciutat amb la idea de comunitat, quines han de ser les propostes
de futur?
Es convida  la  gent  de  Granollers  a  parlar-ne  i  fer  propostes.  El  mateix  dia  29  de novembre
s’explicaran diverses actuacions previstes i es convida a assistir a l’acte   
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5. Torn obert de paraules

Montse Raich proposa parlar de les dades presentades en el proper Consell escolaritzats. 
S’explica que després de presentar-les al CEM, les dades es penjaran al web de Granollers.

Cristina Tarrés pregunta en quantes ocasions es reuneix el plenari d’aquest consell. Es respon que
habitualment una vegada al trimestre.

Isabel Llorente diu que, una vegada s’hagi constituït el nou Consell, es crearan les comissions i
grups de treball que calgui.

Lorena Ortiz explica que la moció que ha presentat CCOO ja ha passat el tràmit parlamentari amb
més de 61.300 signatures.
S’hi demana que s’inverteixi més en educació i es redueixin les ràtios a tots els nivells.
Insisteix que s’aprovi també a nivell municipal.
La regidora respon que ja ho ha fet arribar a l’equip de govern perquè ho valori.

Montse Cucurull  destaca que cal  fer  una bona inclusió en els  centres ja  que hi  ha una gran
diversitat  d’alumnes,  amb  molts  infants  i  joves  amb  necessitats  educatives  especials  i
especifiques.  Afirma que no hi  ha prou mans i  recursos.  Diu que la diversitat  múltiple en els
centres cal integrar-la bé.

La regidora creu que hem de trobar la manera de cohesionar els infants i  joves,  treballar  els
valors.
Recorda la importància de valorar i fer valorar la llengua perquè aquells que arriben de nou se la
sentin com a seva.

Finalitza la sessió a les 19:00 h i s'aixeca aquesta acta per recollir i fer constar els temes tractats.

Mercè Pregona i Tubau
Secretaria delegada del Consell Escolar Municipal de Granollers
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